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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 25. august 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Lars serverer kage fra 16.45. J Mødet starter kl. 17.00 
 
Deltagere: 
Lise, Mikkel, Marina, Frederikke, Lars, Katrine, Michael, Heidi, Jakob og Kirstine 
afbud: Søren, Anna 
 
Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde  
Ingen kommentar til referent. 

2. Præsentation og nyt fra elevrådet 
Velkommen til Frederikke fra 8.a Ny næstformand i elevrådet. Laura der er formand har desværre 
ikke kunnet bytte sin vagt væk. 
Der har været afholdt møde den 20/9 -2023. Til dette møde er det blevet forventningsafstemt for 
hvad elevrådet er, derudover er nedenstående blevet vendt: 

- Elevrådet vil gerne have en skole-avis. 
- Der har været skolefodbold -hvor vi desværre røg ud i 1. runde 
- Der har været besøg af organisationen ”Danske Skoleelever”. Der kom et par repræsentan-

ter hvor der blev talt om elevråd og elevinddragelse. Hvad fylder hos eleverne: 
- Flere fodboldbaner 
- Flere pauser 
- Kunstgræsbane 
- Skolefest – Forældreforeningen har i de tidligere år inviteret og afholdt fester. I år afholder 

SFO også en disco-fest. Forældreforeningen vil gerne i dialog med elevrådet om disse fe-
ster. 

- Gynger 
- Eleverne skal have flere rettigheder 
- Ny legeplads 
- Rundbold 
- Mere motion i skolen 
- Telefoner i brug i skolen 
- Basketball – vil gerne have at Jakob tager dem med i hallen i nogle af frikvartererne.  
- Svømmebane 
- Kortere skoledage 
- Udendørs skoleområde 
- Elevrådet er i dialog med Lise og Louise vedrørende regler på bibleoteket.  
- Elevrådet er også i dialog med Gitte ude i boden. 
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3. Nyt fra skoleledelse og skoleklub 
- Det gode læringsmiljø 

Vores samarbejdspartner i forvaltningen er desværre langtidssygemeldt. Vi skal sammen 
med elevrådet invitere forældrerødderne, så de kan være med i processen.  
Efter næste elevrådsmøde bliver forældrerødderne indkaldt. Så håber vi der er en raskmel-
ding fra forvaltningen. 
Der er ønske om en forbedring i læringsmiljøet. Der er både ønsker fra eleverne og perso-
nalet.  Det handler også meget om sprogbrug både den ene og den anden vej. 
hvis vi kan få en forståelse for hinanden kan det være vejen til et bedre miljø. 
Ønsket til forældrerødder er at det er meget vigtigt for undervisningsmiljøet at eleverne er 
undervisningsparate i alle lektioner. Flere elever i udskolingen har eks. ikke tøj med til 
idræt, madpakke, mangler strøm på pc, ikke lavet lektier osv. 
Forældrerødderne skal være med til at være forgangspersoner. 

- Verdensmålsugen samt mulighed for certificering 
Personalemøde i torsdag (21/9). Status er at alle klasser er godt i gang. I år er strukturen 
ændret. Hver klasse/årgang arbejder med et verdensmål. 
Fremvisning/åbent hus torsdag aften i uge 41. Fredag afholdes der motionsdag. 
undervisning fra 8-13.10 mandag til torsdag. 
Certificering er stadigvæk undervejs. Vi er der på undervisning og også det meste på organi-
sation. Vi er dog lidt efter på bæredygtig aktør. 
Vi SKAL have den certificering. 

- Status på skolesammenlægninger 
Skoleledelsen minus Jakob var til stort lederforum, hvor det var meget sparsomt. Kommu-
nen har stadigvæk ingen penge. De håber på det vender ved det nye regnskabsår. 
Det er svært at få til at hænge sammen på skolen. Især personaleressourcen er vi nede på. 
Vores høringssvar til tildelingsmodellen bærer også præg af besparelse/små klasser osv. 
Opmærksomhed på at undervisningen ikke bærer stort præg af den dårlige økonomi. VI har 
haft det op på vores sidste personalemøde og også ved sidste SFO-personalemøde. 
TRIO samt skolebestyrelsesformand har haft møde med skolechef samt direktør. Det kom 
også bag på dem, at der ikke kom flere elever i forbindelse med skolelukninger hos nabo-
skoler. 

- Nyt på personalefronten 
Vi har ansat Inger til 2. årgang, Hun startede i midten af september.  
Vi har dog kæmpe udfordring på musiklærer. Vi har kun Lise tilbage. Så vi er på udkig efter 
en ny løsning. 
Vi har ansat Annika på SFO og timer i Bridge 1. 
VI har et par langtidssygemeldinger i udskolingen og en enkelt i indskolingen.  
Der er kommet en bevilling til flere ressourcer til SFO. 1.6 mio. til kommunen. Det skal her-
efter fordeles ud til de fem skoler. Pengene kommer også ind i budgettet fremadrettet. 
Vi arbejder på en mere holdbar løsning i forhold til plads og normering med det store antal 
af elever på SFO. BUPL vil gerne have antal tilmeldte, Vordingborg vil gerne have at det er 
antallet af fremmødte. Det kan betyde at der er for få kvadratmeter på SFO’en. Hvis der er 
for mange deroppe på samme tid, kan det betyde at vi skal finde en løsning. Så kan skolen 
blive taget i brug, så eks. to pædagoger har en gruppe elever med ned på skolen. Vi skal 
dog først finde ud af om vi er for mange på for få kvadratmeter.  
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4. Drøftelse af høringssvar på ny budgettildelingsmodel 

skolen burde få flere penge, grundet det socioøkonomiske. Præstø er faldet meget over de sidste 
fem år. Der er flere penge til eks. gåsetårnsskolen, da de har flere elever pr. klasse. 
Vi ved ikke hvad udfaldet bliver. Mødet er på onsdag, herefter bliver der meldt mere ud. 
Alle centrale visitationer sidder alle skoleledere og er med til at bestemme hvor den visiterede elev 
skal modtage undervisning.  
Der går rygte om at fælles bogføring bliver droppet alligevel.  

- Ressourceoptimering/stordriftsfordele 
- Perspektivering 5-10 år frem 
- Status på skolens hjemmeside – der er givet input fra FM 

Referater skal op og bestyrelsen skal op. Jakob kontakter Michael L. og Anette Zahle.  
5. Temadrøftelse: anvendelse af elektroniske hjælpemidler i skole/SFO (evt. med deltagelse fra SFO) 

Skoleledelsen bedes afdække nuværende regler og anvendelse, efterfulgt af gensidig drøftelse af 
fordele og ulemper herved.  
Der er tale om en indledende drøftelse som måske kan udmunde i et nyt princip.  
Jesper og Søren deltager begge i næste møde, så vi tager punktet på næste dagsorden også. 
Mobiltelefoner er no-go fra 0.-3. klasse i SFO. Fra 4.klasse og op er der ingen restriktioner. De ople-
ver at det er få elever der er for meget på telefonen. Når det er tilladt ubegrænset, er der flere som 
hurtigere mister interessen for telefonen. SFO er åben for debat om brugen af telefon.  
I skolen afleveres telefonen om morgenen og får den igen når de skal hjem. Så kan der være gange 
hvor de skal bruge telefonen. 
Elevrådet tror at eleverne vil lettere aflevere telefonerne til timerne, hvis man havde dem i frikvar-
teret. 
Uanset hvilken løsning man vælger, så vil det være en kamp. 
Der er evidens for at hvis børn bevæger sig i pauserne, så lærer de bedre i timerne.  
Det ville være et mærkeligt tidspunkt at gå i modsatte retning, når man på andre skoler går i den 
retning som vi er i nu. 
De unge har svært ved at socialisere, derfor er det vigtigt at de ikke har deres telefon i pauserne. 
Det er vigtigt at det er en politik/retningslinje der kommer nede fra de små klasser, og så skal de 
tage den med sig op i udskolingen. 
Det ville være godt med ensrettede regler hele vejen igennem skolen. 
Telefonen behøver ikke være et værktøj/alternativ til eks. lommeregner. 
 
Næste møde skal vi bla. Drøfte Ipad i undervisning og telefoner på SFO 
 

6. Nyt fra formanden. 
- Møde med forældreforeningen/rødderne – Vi har møde den 9. november på skolen fra 19-

21. De vil meget gerne i dialog med bestyrelsen. Michael deltager og de andre må gerne 
deltage. Både Katrine og Kirstine er også rødder. 

- Erhvervsmedlem – vi har drøftet hvad vi kan bruge erhvervsmedlemmet til. Vi vil gerne 
åbne op for hvad der kan være af muligheder for de ældre elever efter skole. Kristina Kingo 
har tidligere været inde på dette. Vi skal drøfte det næste gang om hvad vi vil her. Vi defi-
nerer selv rollen og omfanget af hvad sådan et medlem skal byde ind med. 
Dette skal være et punkt til næste møde. 
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7. Nyt fra forældreforeningen (Søren) 

- Der kommer to projekter 
1. Halloween arrangement på SFO. 
2. julemarked 7. december 

- Discofest er ikke i kalenderen. Heidi som ikke længere er i forældreforeningen, har sagt at 
hun gerne vil hjælpe dem i gang, så festen kan blive afholdt. 

- Skal Forældreforeningen deltage i nogle af bestyrelsesmøderne. Tidligere har flere med-
lemmer af bestyrelsen også siddet i forældreforeningen. 

8. Evt.  
- Der er ikke kommet nationalt svar på trivselsmålingerne. Så snart de kommer, sørger Lars 

for at det kommer på dagsordenen. 
- Har man punkter til dagsorden, kontakt da Michael og Lars. 

 

Kommende mødedatoer for skoleåret 2023/24 
13. november 
15. januar 
04. marts 
15. april 
13. maj 
10. juni 

 


